
   
 

6. februar 2024 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvordan sikrer Naalakkersuisut, at kommunerne overholder kravene om evaluering og 

dokumentation i folkeskolen i henhold til “Hjemmestyrets bekendtgørelse om evaluering 

og dokumentation i folkeskolen”? 

a. Overholder alle kommunerne disse krav? 

 

2. Naalakkersuisut bedes redegøre for nedenstående data i perioden 2017-2023. Data 

bedes opdelt i de fem kommuner og må gerne fremstilles skematisk af hensyn til 

sammenligningsgrundlag: 

- Fuldførte undervisningstimer 

- Vikartimer 

- Fritimer 

- Sygefravær blandt lærerne 

- Sygefravær blandt eleverne 

- Fravær af anden art end sygdom 

 

3. Hvor mange ubesatte lærerstillinger er der pt. i de enkelte kommuner? 

a. Hvordan er det procentuelle forhold mellem uddannede lærere og ufaglærte 

timelærere? (Dette svar må gerne opdeles skole for skole, alternativt kommune 

for kommune). 

 

4. Hvilke konkrete initiativer og planer har Naalakkersuisut pt. igangsat på 

folkeskoleområdet? 

a. Hvilke nævneværdige ændringer er der iværksat på specialklasseområdet? 

 

5. Naalakkersuisut svarer i et §37-spørgsmål nr.010/20241 , at der skal hentes eksterne 

samarbejdspartnere til evaluering af folkeskolen. Hvornår påtænker Naalakkersuisut at 

iværksætte evalueringen? 

 

6. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for sagen? 

(Medlem af Inatsisartut Anna Wangenheim, Demokraatit) 

 

Begrundelse 

Naalakkersuisut har tilsynspligt og ansvar for, at kommunerne overholder “Hjemmestyrets bekendtgørelse 

                                           
1 https://ina.gl/media/sy2aceih/010_2024_atuarfitsialak_nmoll_svar.pdf  
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om evaluering og dokumentation i folkeskolen”. Hvis det viser sig, at kommunerne ikke overholder 

bekendtgørelsen, så har vi et alvorligt velfærdsproblem - ikke bare nu men også i fremtiden. 

 

Politisk bør trivsel i folkeskolerne prioriteres, da det har stor samfundsmæssig værdi både nu og i 

fremtiden. Jeg er derfor interesseret i at få status på monitoreringen med henblik på en politisk drøftelse af 

fremtidige initiativer. 

 

Jeg ser frem til at modtage svar på mine spørgsmål inden for en frist på 10 arbejdsdage. 


